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 الأذرع المائية لنهر النيل فيما بين سوهاج جنوباً و أسيوط شمالًا 
 ةدراسة جيومورفولوجي

 الملخص
أسايوط   –الأذرع النهرية ظاهرة من ظاهرات التعرية النهرية المميزة فى نهر النيل بقطااع ساوهاج  مثلت   

 .4141و4591والتى تغيرت أبعادها المورفومترية خلال الفترة الممتدة بين 
  وخصااائ  وترجاان نشاالة تمااه الظاااهرة علااى ماادة مواماال منهااا التغياارات المورفولوجيااة لنهاار النياال وجاازر   

 الحمولة النهرية  و النباتات النهرية  وتلثير التدخل البشرى .
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وهناه العديد من الظاهرات الجيومورفولوجية المرتبطة بالأذرع مثل الجسور الطبيعية والمجارى المهجورة   
 والمجارى المقتطعة والحواجز الرممية الجانبية وغيرها. 

أهمهاااا أخطاااار النحااات والترسااايب والتبخااار والنااات  والساااتخدام  وتتعااارلأ الأذرع النهرياااة لااابعلأ الأخطاااار  
 البشرى  كما تستخدم فى الصيد والزرامة والرى والصرف والسياحة .

River Arms of The Nile River between Sohag in the South and Assiut in the 

North 

 A geomorphological Study  

Abstract 
   The River Arms represent a distinctive feature of River Erosion features in the Nile 

River Sector Sohag-Assiut, whose morphometric characteristics changed during the 

period between 1954 and 2014.  

  The genesis of this phenomenon is due to several factors, including morphological 

changes of the Nile River and its islands, the characteristics of the river load, riparian 

vegetation, and the impact of human intervention. 
  There are many geomorphologica phenomena associated with River Arms such as Natural 

Levees, Abandoned Channels, Ox-bow Channels , Lateral Sand Bars and others. 

The River Arms are exposed to some Hazards such as Erosion and deposition, 

Evaporation and Transpiration and Human Hazards.they are used in fishing, agriculture, 

irrigation and drainage and tourism.  
 


